
Repræsentantskabsmøde 2024

DFSU Ultimate

1. Valg af Referent og Dirigent:
- Referent: Gaarde, Dirigent: Thor.

- Hvorefter der var en gennemgang af stemmeberettigede klubber og deltagerantal.

2. Formandsberetning:
Der sker en masse i DFSU-U, hvor der er gået mere dybdegående gennemgang af status, samt

hvad der sker via videoer og skriv om aktiviteter i DFSU-U. Fremhævelse af betydningsfulde

begivenheder og udviklinger i organisationen.

3. Regnskab og Budget:
Gennemgang af regnskab med en samlet vækst på 1358 kr. Budget fremlagt med forventet

underskud på 70100 kr. Spørgsmål og diskussion om budgetfordeling i forhold til landsholdets

fokus på bredden. Hvorpå der blev svaret at der i 2023 brugt omkring 6000 kr. [Red.: Dette er

forkert. Der blev brugt i omegnen af 13000 kr. grundet kontrovers med disc salg.]

4. Kontingent:
Kontingent fastholdt på 200 kr.

5. Junior-Koordinatorprojekt:
Drømmen inden for DFSU-U involverer et undervisningsforløb i folkeskolerne og etablering af

juniorhold integreret i skoleundervisningen. Projektet inkluderer kurser til undervisere og

ansættelse af en koordinator til at styre indsatserne på folkeskoleområdet. DFSU-U påtager sig

rollen med at udvikle undervisningsforløb, arrangere trænerkurser og definere en vision.

Derudover vil DFSU-U søge om fondsmidler til projektets opstart og drift. Hvoraf der ikke er

noget konkret færdiggjort endnu, da dette stadig er under udvikling.

Det blev påpeget at man bør starte i det helt unge, før de begynder at tilknytte sig andre

sportsgrene.

6. Valg af Bestyrelse:
Formand - genopstiller og blev enstemmigt valgt

Det kan tages til eftertanke om man skal udvide formandsperioden til en 2-årig periode. - Mads

Kasserer - Gaarde genopstiller ikke, men Emilie stiller op og blev valgt som kasser (1-årig

periode, men igen skal tages til eftertanke om man skal udvide til 2 år)



Emilie spiller for DTU, hvor hun førhen har siddet som kasserer og ordinært medlem i hendes

8-årige aktive ultimate karriere og vil gerne prøve kræfter med DFSU. Hun ser derudover

posten ekstra interessant.

Bestyrelsesmedlemmer - der vil være fokus på ungdomsudvikling, samt organisationsniveau,

møderne bliver ca. afholdt månedligt.

Her blev det til et nyt bestyrelsesmedlem i Veronika, som blev stemt ind i bestyrelsen med

Thor, der genopstillede.

7. Valg af Revisor og Suppleant:
Thomas genvalgt som revisor, Roholt som suppleant.

8. Opfølgning af Problemer og Visioner i Klubberne:
Formålet med mødet var at opnå en fælles forståelse blandt klubberne, forene dem om fælles

mål og forberede sig til en kommende workshop ved indendørs finalestævne i Århus. Ingen

konkrete løsninger blev præsenteret, men formålet var at sætte tankerne i bevægelse og

diskutere udfordringer.

I diskussionen om DFSU's klubudfordringer blev flere nøglepunkter identificeret. Der var

enighed om, at løbende rekruttering er vanskelig og ofte møder udfordringer med

niveaukontraster. Forslaget om "mærkedage" for nye medlemmer blev diskuteret, og behovet

for at forbinde nye og erfarne spillere blev fremhævet.

Det blev påpeget, at frivillig rekruttering lider under manglende struktur og vidensoverførsel.

Positive erfaringer med sociale bånd og udfordringer med banelokation blev også nævnt.

Der var enighed om vigtigheden af velstrukturerede træninger på alle niveauer samt

bekymringer om klubopgaver og medlemmer “i midten” (medlemmer der ikke længere er nye,

men endnu ikke har nået elite niveau, eller bare ikke gider spille elite). Diskussionen om

frivillighed i Danmark inkluderede forslag om flere frivillige for at undgå udbrændthed.

Gruppen planlagde at tage disse overvejelser med til en kommende workshop ved indendørs

DM i Århus.

9. 5v5 i Damerækken:
Formålet med præsentationen var at oplyse om det bagvedliggende grundlag for at skifte til

5v5-formatet og facilitere en diskussion om de vigtigste argumenter for og imod denne

ændring. Målet var at give bestyrelsen tilstrækkelig information til at træffe en informeret

beslutning vedrørende overgangen til 5v5-formatet.

Diskussionen om overgangen til 5v5-formatet i dame ultimate fokuserede på behovet for

udvikling og stabilisering af klubber. Tidligere forsøg med 5v5 blev diskuteret. Problemer med

at danne 7v7-hold og rekruttering blev identificeret som udfordringer. Diskussionen om 5v5

blev set som et initiativ til at styrke dame ultimate på længere sigt, men det blev pointeret at

det ikke var relevant nu her, samt svært sammenligneligt med internationale turneringer.

Derudover blev det nævnt at man evt. ville lade bruttotruppen mindskes ved at gå over til 5v5,

og der derfor opfordredes til etablering af et konkret forum for klubberne i forhold til dame

ultimate. Gruppen endte med at diskutere behovet for både kortsigtede og langsigtede planer



for at udvikle dansk dame ultimate, hvoraf flere frivillige meldte sig for at deltage i dette

initiativ vedrørende et dame ultimate udvalg. Karoline Kramer meldte sig som tovholder på

dame-udvalget.

10. Eventuelt:
- Spørgsmål om 2. division.

- Diskussion om behov for flere udvalg og engagement.

- Opfordring til klubberne om at engagere sig i udvalg og DM-arrangementer.

- Forslag om at promovere og rekruttere til DM-udvalget.

Generalforsamlingen afsluttedes med opfordring til aktiv deltagelse, etablering af udvalg og

fokus på at styrke dameultimate i DFSU.


